
P R O T O K Ó Ł     

z posiedzenia Komisji Edukacji,
 Kultury i Sportu

w dniu 07 sierpnia  2007 r.

Obecni : 

wg listy obecności.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli:

Burmistrz Miasta Czeladź – Marek Mrozowski 
Zastępca Burmistrza Miasta Czeladź – Anna Ślagórska
Skarbnik Miasta – Urszula Polak – Wałek
Kierownik Wydziału Polityki Społecznej i Edukacji – Teresa Wąsowicz 
Pracownik Wydziału Rozwoju – Rafał Kost 

Posiedzenie Komisji prowadził :

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – Dominik Penar 

Porządek posiedzenia:

1. Zaopiniowanie materiałów sesyjnych.
2. Sprawy bieżące.

Ad. 1 porządku obrad

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Powitał członków Komisji oraz pracowników Urzędu.
- Zgodnie  z  przesłanym  do  państwa  harmonogramem  dzisiejszego  spotkania  w  tematyce 

posiedzenia komisji  to przede wszystkim zaopiniowanie materiałów sesyjnych,  oraz sprawy 
bieżące. Zgodnie z proponowanym porządkiem obrad chciałbym abyśmy w dniu dzisiejszym 
zajęli się następującymi punktami:
Pkt.  6  –  zmiany  w  budżecie  miasta  na  rok  2007,  ponieważ  punkt  ten  zawiera  kwestie 
związane m.in. z remontem Miejskiej Biblioteki Publicznej.
Pkt.  8  –  Powołanie  miejskiego  konserwatora  zabytków.  Kwestię  tę  przybliży  nam  Pan 
Burmistrz. 
Pkt. 9 – ustawienie znaku graficznego – logo Miasta Czeladź. Prosiłbym aby nie poświęcać 
zbyt wiele czasu na dzisiejszym posiedzeniu, ponieważ mieliśmy już wcześniej informację na 
ten temat. 
Ppkt.  1  pkt.10  –  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zamiaru  przejęcia  i  prowadzenia  szkół 
ponadgimnazjalnych w Czeladzi  
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Ppkt.  2  pkt.  10  –  udzielenie  dotacji  celowej  na  zadania  bieżące  realizowane  na 
zasadzie porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego.

- Pani Skarbnik bardzo proszę o przedstawienie zmian w budżecie.

Urszula Polak – Wałek                              -                             Skarbnik Miasta Czeladź   

- Omawia zmiany w budżecie.

Mirosław Kędzierski                                   -                             Członek Komisji Edukacji, Kultury i Sportu   

- Co przewiduje się w związku z remontem „Pałacu pod Filarami” w roku bieżącym?
Marek Mrozowski                          -                                           Burmistrz Miasta Czeladź    

- Planuje się zakończenie renowacji „stolarki”.

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Mam pytanie odnośnie paragrafu 7 zmian do budżetu. Tam jest zapis: dotacje otrzymane
z funduszy celowych na realizację zadań bieżących jednostek sektora finansów publicznych 
o kwotę 1.750 zł. skąd jest kwota -450zł?

 Urszula Polak – Wałek                             -                             Skarbnik Miasta Czeladź   

- Kwota ta jest z wewnętrznych rozliczeń między placówkami oświatowymi. W jednej z 
placówek szkolnych zaplanowano za dużo i jest to przesunięcie na drugą placówkę szkolną.

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- W paragrafie 2 zwrot dotacji wykorzystanych niezgodnie z przeznaczeniem pobranym w 
nadmiernej wysokości. Czy chodzi tu o przeszacowanie? 

Urszula Polak – Wałek                              -                             Skarbnik Miasta Czeladź  

- Jest to efekt przeprowadzonych kontroli z zewnątrz w urzędzie. 

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta Czeladź  

- Otrzymaliśmy korzystną opinię ministerstwa infrastruktury. Natomiast kontrolujący nie będąc 
do  końca  pewnymi,  uważają  inaczej.  Gmina  w  dalszym  ciągu  korzysta  z  wojewódzkiego 
funduszu.

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- kolejne moje pytanie związane jest z paragrafem 8. Kwestia ochrony zdrowia. Są to pieniądze 
zwrócone z CKS-u i przeznaczone na przeciwdziałanie alkoholizmowi?

Urszula Polak – Wałek                              -                             Skarbnik Miasta Czeladź  

- Ta kwota jest jako zwrot dotacji przekazanych CKS-owi.

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Panie Burmistrzu proszę o przybliżenie nam projektu uchwały w sprawie powołania miejskiego 
konserwatora zabytków.

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta Czeladź   

- Jest to konsekwencja przyjętego na minionej sesji  Programu Ochrony zabytków. Osoba ta 
dbała  by o  prawidłowe  utrzymanie  zabytków w mieście.  Obiekty  zabytkowe,  bądź obiekty 
wpisane do ewidencji zabytków lub rejestru zabytków są w naszym mieście liczne, natomiast 
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ochrona  konserwatorska  jest  ograniczona.  Naszym  celem  jest  zwiększenie  tej  ochrony 
konserwatorskiej    

Rafał Kost                         -                             Pracownik Wydziału Rozwoju Miasta   

- Wojewódzki Konserwator Zabytków musi wyrazić zgodę, aby dana osoba mogła pełnić funkcje 
Miejskiego Konserwatora Zabytków. 

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta Czeladź   

- Należy dodać, że osoba ta musi posiadać odpowiednie kwalifikacje. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Kolejnym punktem na który zwrócimy uwagę jako komisja jest sprawa logo naszego miasta. 
Debatowaliśmy już  na  ten temat.  Czy  są  jakieś  uwagi  z  Państwa  strony?  Może najpierw 
poproszę Pana Burmistrza o wprowadzenie.

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta Czeladź   

- Omawiane logo jest używane przez miasto od około dwóch lat, lecz aby ów symbol mógł być 
oficjalnie uznany oficjalnie za logo konieczna jest uchwała Rady Miejskiej. Inicjatywa związana 
z  powołaniem osoby  na  to  stanowisko  wyszła  od  Radnych.  Został  przygotowany  system 
identyfikacji wizualnej. Niestety dysponujemy tylko czarno – białymi obrazkami logo jednak na 
sesji zaprezentowane zostanę kolorowe wizerunki logo. Mogę tylko powiedzieć, że wszystko 
utrzymane jest w tonacji biało – niebieskiej, to jest podstawowy wizerunek logo, jednak istnieje 
możliwość  zastąpienia  tych  kolorów  innymi  barwami.  Podstawowy  biało  –  niebieski 
podstawowy wizerunek wynika z zatwierdzenia go przez komisję heraldyczną przy Ministrze 
Spraw Wewnętrznych i administracji. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Chciałbym  zaproponować  wniosek  o  wydanie  zgody  na  korzystanie  z  herbu.  Byłoby  to 
znaczne uproszczenie, gdyż wzór wniosku mógłby być umieszczony na stronie internetowej 
miasta upraszczając kwestię formalną.

-  Przechodzimy  teraz  do  Projektu  uchwały  w  sprawie  przejęcia  i  prowadzenia  szkół 
ponadgimnazjalnych na terenie miasta Czeladź.  Z wiedzy jaką posiadam były prowadzone 
rozmowy  dotyczące  przede  wszystkim  Zespołu  Szkół  nr2.   Panie  burmistrzu  proszę  o 
szczegółowe przedstawienie sytuacji, która miała miejsce przez ostatnie półtora miesiąca.

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta Czeladź   

- W dniu dzisiejszym debatowaliśmy dwie godziny w obecności przedstawicieli szkoły. Obecni 
byli  dyrektor  szkoły,  osoba  odpowiedzialna  za  marketing  szkoły,  starosta  oraz  dwóch 
pracowników wydziału  oświaty.  Wniosek  ze  spotkania  jest  taki,  że  szkoła  generuje  długi. 
Koszty  są  stałe,  lecz  przychody  szkoły  systematycznie  maleją.  Pod  koniec  roku  szkoła 
wygeneruje  około  420.000  zł.  długu.  Na  przyszły  rok  przewiduje  się  około  734.000.  zł. 
Starostwo przestrzega zasadę, że na każdego ucznia przeznaczona jest określona kwota. W 
związku  ze  zmniejszającą  się  uczniów  koszty  pozostają  niemal  niezmienione  natomiast 
przychody dość drastycznie spadają. 

- Powstał pomysł aby połączyć dwie szkoły średnie, lecz nikt oficjalnie go nie zaproponował 
- W roku bieżącym nie  udał  się  nabór do szkoły.  W naszej  ocenie  popełniono istotny błąd 

przygotowując aż cztery klasy, gdy można było co najwyżej osiągnąć dwie klasy.
- Nabór  po  raz  pierwszy  odbywał  się  drogą  elektroniczna.  Dwie  klasy  wypadły  w  połowie 

wymaganego naboru, natomiast do pozostałych zgłosiło się po jednej osobie. System w jakim 
odbywa się rekrutacja elektroniczna, po jej zakończeniu automatycznie wykasował wszystkich 
chętnych ponieważ żadna z zaplanowanych czterech klas nie osiągnęła wymaganego stanu. 
Gdy system policzył  uczniów po raz drugi  okazało się,  że jest jeszcze mniej  chętnych niż 
zgłosiło się po raz pierwszy. 

- Obecnie pozostaje jedynie stworzenie klas wieczorowych i zaocznych. Starostwo jest skłonne 
zgodzić się na taki rozwiązanie. Spowodowałoby to choć częściowe zmniejszenie strat.
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- Zespół Szkół nr2 Starostwo chce nam przekazać.

Andrzej Mentel                              -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Rozeznanie  finansowe  Zespołu  Szkół  nr2  jest  zrobione  doskonale  i  sytuacja  jest  jasna. 
Natomiast chciałbym się dowiedzieć jak kreśli się sytuacja w Zespole Szkół nr1. 

Anna Ślagórska                                          -                             Zastępca Burmistrza Miasta Czeladź  

- Sytuacja Zespołu szkół nr 1 jest dużo lepsza. Biorąc pod uwagę lata 2005, 2006 i 2007 można 
stwierdzić, że szkoła wychodzi na plus.

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta Czeladź   

- Starostwo jest skłonne przekazać nam zespół Szkół nr1 jednak, nie widać z ich strony 
entuzjazmu.

Andrzej Mentel                              -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Z czego wynika ten planowany deficyt ZS nr1. Przez ostatnie lata deficyt był bliski 0, a na rok 
przyszły przewiduje się  jego wzrost. Czym jest to spowodowane?

Anna Ślagórska                                          -                             Zastępca Burmistrza Miasta Czeladź  

- Jest to spowodowane ze spadkiem ilości uczniów w tej szkole. W roku szkolnym 2006/2007 
do tej szkoły uczęszcza 831 uczniów. Na rok przyszły, uwzględniając dwie wieczorowe klasy 
dla dorosłych, planowanych jest 729 osób. W ZS nr2 tendencja spadkowa jest od 2002 roku. 

- W ZS nr1 planowano uruchomienie klasy ogólną profilowaną oraz klasę sportową. Niestety nie 
udał  się  zrealizować  tego  w pełni.  Powstała  jedna  klasa  w połowie  będąca  klasą  ogólną 
profilowaną, a w drugiej połowie klasą sportową ze specjalizacją koszykówka chłopców.

 Marek Mrozowski                         -                             Burmistrz Miasta Czeladź  

- Podsumowując można stwierdzić, że aby ratować szkolnictwo średnie w Czeladzi, gmina musi 
przejąć szkoły średnie. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

-  W tej chwili mówiliśmy o uczniach dziennych. Chciałbym się dowiedzieć czy prowadzone są 
jakieś kursy zaoczne, roczne kursy kwalifikacyjne, przygotowanie do matury? 

Anna Ślagórska                                          -                             Zastępca Burmistrza Miasta Czeladź  

-  W zebranym materiale nie uwzględniono w pełni informacji tego typu. Mam tylko informację 
co do szkolnictwa zaocznego i wieczorowego. O kursach nie ma żadnych informacji w tych 
materiałach.  

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Ile osób kształci się w systemie zaocznym i wieczorowym? Czy istniałaby możliwość 
przygotowania informacji na temat kursów?

Anna Ślagórska                                          -                             Zastępca Burmistrza Miasta Czeladź  

- We wrześniu zamierzałam poprosić dyrektorów o dokonanie dokładniejszej analizy 
i w różnych aspektach. 

- Do szkól zaocznych i wieczorowych nabór nie jest w formie elektronicznej lecz w tzn. formie 
„ręcznej” w związku z tym nawet starostwo w chwili obecnej nie jest w stanie dać ostatecznej 
odpowiedzi. 
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- ZS nr2 znalazł chętnych do klasy o specjalności technik logistyk, jednak zapomnieli o jednej 
rzeczy.  Mianowicie  nie  mają  tego  wpisanego  do  statutu  szkoły  oraz  nie  mają  zgody 
kuratoryjnej.

 
Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Na uczelni  na której  pracuję jest  identyczna sytuacja,  stąd moje pytanie.  Są dwa powody 
przez  które  jest  bardzo  niski  nabór.  Pierwszym z  nich  jest  niedostosowanie  programów i 
specjalności, drugim kiepska promocja. Można by zwrócić się w stroną kształcenia zaocznego 
i wieczorowego, gdyż taka forma cieszy się większym zainteresowaniem. 

Anna Ślagórska                            -                             Zastępca Burmistrza Miasta Czeladź   

- Trzeba zrobić rozeznanie czym uczniowie są zainteresowani. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Rozmawialiśmy na temat ZS nr2 w lutym. Padły tam wnioski przede wszystkim skierowane do 
Pana Jandały w związku z promocją. Pojawiły się informacje w „Echu Czeladzi”, na stronach 
internetowych  dotyczące  specjalności.  Główny  problem  to  promocja  w  szkołach 
gimnazjalnych. 

Anna Ślagórska                            -                             Zastępca Burmistrza Miasta Czeladź   

-  To szkoła ponadgimnazjalna w odpowiednim czasie powinna wystąpić do dyrekcji gimnazjów 
o możliwość promocji w ich placówce. W Gimnazjum nr1 rzadnaczelacka szkoła średnia nie 
spotkała się z odmową przeprowadzenia takiej prezentacji. Nawet w pierwszej kolejności 
staraliśmy się promować Czeladzkie szkoły. ZS nr2 od lat przychodzi z prezentacją do G nr1. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

-  Do kogo skierowana jest ta promocja?

Anna Ślagórska                            -                             Zastępca Burmistrza Miasta Czeladź   

- Do uczniów jak i do rodziców uczniów. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- W jaki sposób kierowane są do rodziców? Czy są jakieś specjalne spotkania z rodzicami? 

Anna Ślagórska                            -                             Zastępca Burmistrza Miasta Czeladź   

- Są to wypowiedzi nauczyciel i uczniów, ulotki. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Czy mają miejsce jakieś specjalne spotkania z rodzicami?

Anna Ślagórska                            -                             Zastępca Burmistrza Miasta Czeladź  

-  Na  zebraniach  z  rodzicami  klas  III  i  na  godzinach  wychowawczych  klas  III.  Szkoły 
ponadgimnazjalne  zapraszają  także  na  „drzwi  otwarte”  z  różnym  ciekawym  programem. 
Będzińskie  szkoły  prezentują  bardzo  atrakcyjne  formy.  ZS  nr1  od  pewnego  czasu  także 
zmienił formy prezentacji. Od kilku lat organizowany jest festyn na który mogą przyjść wszyscy 
mieszkańcy.
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Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Panie Burmistrzu, podsumowując proponuje Pan aby tą uchwałę dotyczącą woli przejęcia 
przyjąć. Docelowo będziemy uzgadniali szczegóły i Rada będzie o tym informowana.

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta Czeladź  

- Tak. 
- W pierwszym roku  po przejęciu  będziemy musieli  dopłacić  do  szkoły.  Ponadto  konieczne 

będzie wypracowanie strategii  na przyszłość.  Szkoła nie miała remontu, nie wliczając jakiś 
drobnych. Przez trzy lata będzie problem braku jednego rocznika. 

-  ZS nr1 niechętnie widzi połączenie z ZS nr2 ponieważ uważa się za szkołę lepszą.

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Proponuję, jeśli podejmiemy tą uchwałę, zorganizować spotkanie z przedstawicielami tychże 
szkół mające na celu wymianę spostrzeżeń i pomysłów odnośnie promocji  szkół. Istniała by 
możliwość nawiązania współpracy z uczelniami wyższymi. 

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta Czeladź  

-  Próbowałem  związać  ZS  nr  1  z  koncernem  „METRO”.  Była  to  pierwsza  szkoła  pod 
patronatem „METRO”. Szkoła nie wykorzystała tej możliwości. 

Marian Kita                       -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Panie Burmistrzu, na ostatniej sesji powiedział Pan, że wraz z Panem Senatorem porozmawia 
Pan ze Starostą i postara się by w ZS nr2 od września powstały jedna, dwie klasy. Niestety 
nie powiodło się Panom. Uważam, że jest to sabotaż ze strony starostwa. Musimy uczynić 
wszystko, aby powstała przynajmniej jedna klasa. Chodzi o to aby był ciąg szkolny. Szkoła ta 
funkcjonowała 62 lata. Była wzorową szkołą. Wykształciła licznych absolwentów. Nie wszyscy 
mają komputery więc można było prowadzić równolegle nabór „z ręki”. 

Anna Ślagórska                            -                             Zastępca Burmistrza Miasta Czeladź  

- Nie można było prowadzić takiego naboru.

Marian Kita                       -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Należy przejąć szkoły w przeciągu jednego, dwóch tygodni. Jeśli przejmiemy szkoły to te nie 
tylko przestaną generować straty ale zaczną przynosić straty. Tylko trzeba chcieć. Nie można 
pozwolić sobie na to aby w Będzinie Starosta otwierał nowe klasy, nowe szkoły średnie, a w 
Czeladzi  zamykał  istniejące.  Ja  sobie  nie  pozwolę  na coś  takiego.  Nie  możemy niszczyć 
rzeczy które „wrosły”  w to miasto. Jeśli  nie będzie naboru do szkoły w tym roku to szkoła 
upadnie niebawem. Żaden system wieczorowy czy zaoczny nie zastąpi systemu dziennego. 
Dlatego uważam, że należy zrobić wszystko aby postawić tę szkołę „na nogi”. Dziękuję.

Marek Mrozowski                          -                             Burmistrz Miasta Czeladź  

- To potencjalni  uczniowie  zdecydowali  o losie  szkoły  przy „pomocy”  nierozważnych  decyzji 
dyrekcji. Jak już mówiłem na pełen nabór do czterech klas nie było szans. W tym roku nie 
stworzymy nawet jednej klasy. Dzisiaj powinniśmy się zastanawiać nad tym co będzie za rok, 
ponieważ przejęcie tej szkoły w chwili obecnej nie przyczyni się do poprawy sytuacji. W tym 
roku nie wykonalny jest nabór. 

Anna Ślagórska                            -                             Zastępca Burmistrza Miasta Czeladź  

- Co  roku  kurator  wydaje  postanowienie  dokładnie  precyzujące  zasady  rekrutacji  do  szkół 
średnich.  Jeśli  dyrekcja  szkoły  decyduje  się  na  przejście  na  nabór  elektroniczny  to 
zobowiązuje to do ścisłego przestrzegania. Rozpoczęcie przez dyrekcję naboru „ręcznego” 
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jest  naruszeniem obowiązujących przepisów prawnych. Jeśli w tej chwili chcielibyśmy przyjąć 
uczniów do szkoły to z prawnego punktu widzenia jest to niezgodność. Chyba, że Pan Kurator 
uzna że zostały naruszone jakieś prawa, co nie jest wykluczone. Zostały skierowane pisma 
dotyczące jak gdyby przerwania tego naboru.  Wszystko zależy teraz od Kuratora jak i  od 
Wojewody. 

Czesław Badura                            -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- W świadomości ludzkiej szkoła ta nadal pozostaje szkołą górniczą. Wydaje mi się, że jest to 
obciążające dla szkoły. 

Marian Kita                        -                             Członek Komisji   Edukacji, Kultury i Sportu  

- Chciałbym się dowiedzieć czy ktoś będzie interweniował u kuratora w sprawie otwarcia w tym 
roku naboru do ZS2. 

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  
 
- Proponuję teraz przegłosowanie tej uchwały. 

GŁOSOWANIE

6   za
-    przeciw
-    wstrzymało się

Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały  został  pozytywnie zaopiniowany przez Komisję

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Przejdźmy teraz po punktu dotyczącego udzielenia dotacji celowej. Można prosić o kilka słów 
na ten temat.

Teresa Wąsowicz                          -               Kierownik Wydziału Polityki Społecznej i Edukacji   

- Omawia projekt uchwały.

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Czy państwo radni macie jeszcze jakieś pytania co do porządku obrad.
- Mam propozycję jednego wniosku komisji 

  Komisja  Edukacji,  Kultury  i  Sportu  wnioskuje  o  przygotowanie  wniosku  o  zgodę  na  
wykorzystanie  logo  Miasta  Czeladź  będącego  załącznikiem  do  zasad  korzystania  z  logo  
Miasta Czeladź. 

GŁOSOWANIE

6   za
-    przeciw
-    wstrzymało się
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Przewodniczący stwierdził, że wniosek został  przyjęty przez Komisję.

Ad. 2 porządku obrad

Dominik Penar                -                             Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  

- Jeśli nie ma innych spraw zamykam posiedzenie Komisji.

Przewodniczący
Komisji Edukacji, Kultury

i    Sportu

                                                                                                                 Dominik Penar        
                                                      

Protokołował:           
Osika Paweł        
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